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Białe Błota, 08.08.2023 r. 

BRG.0002.12.2023 

 

 

Protokół z LXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota,  

która odbyła się 08.08.2023 r.  

w Auli Szkoły Podstawowej w Białych Błotach, ul. Czysta 1a 

 

 

Sesja trwała: od godziny 15:00 do godziny 16:20     

Sesję prowadził: Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz 

Sekretarz obrad: Kamilla Grzelak  

Protokolant posiedzenia: Anna Cabańska  

Przebieg sesji został transmitowany, utrwalony za pomocą urządzenia rejestrującego obraz  

i dźwięk i stanowi załącznik do niniejszego protokołu, który jest informacją publiczną. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 

Obecni: 

1. Bronisław Balcerowski 

2. Anna Banaszek 

3. Magdalena Burdanowska 

4. Kamilla Grzelak 

5. Jacek Grzywacz 

6. Krzysztof Kocikowski 

7. Jacek Krzyżanowski 

8. Karolina Lachowicz 

9. Aleksandra Lubońska 

10. Piotr Mądrzyński 

11. Krzysztof Michalak 

12. Zbigniew Moroz 

13. Leszek Niewiarowski 

14. Ilona Nowakowska 

15. Sławomir Ossowski 

16. Sławomir Ruge 

17. Henryk Sykut 

18. Magdalena Sznajder 

19. Katarzyna Tomicka 
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20. Maria Wolsztyńska 

21. Łukasz Wyszomirski 

oraz: Wójt Gminy Białe Dariusz Fundator, Zastępca Wójta Gminy Białe Błota Paweł Zuehlke, 

Sekretarz Gminy Ewa Galicka, sołtysi, mieszkańcy. 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie LXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

2. Wybór sekretarza obrad. 

3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

4. Podjęcie uchwały: 

1) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.20.2023 Stowarzyszenia Inicjatyw 

Lokalnych PARASOLKA w sprawie zarządzenia przez Radę Gminy Białe Błota 

konsultacji społecznych ograniczonych terytorialnie do sołectw: Łochowo, 

Łochowice, Lisi Ogon, a także w zakresie przedmiotowym do planowanej przebudowy 

odcinka drogi powiatowej od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w miejscowości 

Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10 w Lisim Ogonie. 

5. Zakończenie obrad LXXIX Sesji VIII Kadencji. 

 

Ad 1. Otwarcie LXXIX Sesji VIII Kadencji Rady Gminy Białe Błota, powitanie oraz 

stwierdzenie quorum. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz  otworzył obrady, powitał wszystkich zebranych. 

Sprawdzono quorum.  

Ad 2.  Wybór sekretarza obrad. 

Na sekretarza obrad zaproponowano kandydaturę radnej Kamilli Grzelak.   

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 
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NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Jacek Krzyżanowski, Leszek Niewiarowski 

Sekretarzem obrad została radna Kamilla Grzelak.  

 

Ad. 3. Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie porządek obrad 

 

Głosowano w sprawie: 

Ustalenia w sprawie porządku obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Piotr Mądrzyński, Krzysztof Michalak, 

Zbigniew Moroz, Ilona Nowakowska, Sławomir Ossowski, Sławomir Ruge, Henryk Sykut, 

Magdalena Sznajder, Katarzyna Tomicka, Maria Wolsztyńska, Łukasz Wyszomirski 

 

NIEOBECNI (3) 

Magdalena Burdanowska, Jacek Krzyżanowski, Leszek Niewiarowski 

 

Ad. 4. Podjęcie uchwały: 

1) w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.20.2023 Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych 

PARASOLKA w sprawie zarządzenia przez Radę Gminy Białe Błota konsultacji społecznych 

ograniczonych terytorialnie do sołectw: Łochowo, Łochowice, Lisi Ogon, a także w zakresie 

przedmiotowym do planowanej przebudowy odcinka drogi powiatowej od mostu nad wodami 

Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10 w Lisim 

Ogonie. 

Przewodnicząca Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Magdalena Sznajder przekazała, że dnia 

06.07.2023r. do Komisji Skarg, Wniosków i Petycji wpłynął wniosek Stowarzyszenia Inicjatyw 

Lokalnych Parasolka w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych dot. przebudowy 

odcinka drogi powiatowej od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon 

do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10 w Lisim Ogonie. Komisja po wysłuchaniu zaproszonych 

gości wystawiła opinie pozytywną, zatwierdzającą przeprowadzenie konsultacji. W związku z 

tym został przygotowany projekt uchwały o przeprowadzenie konsultacji społecznych. 

Przekazała, że w dniu dzisiejszym na tablety radnych wpłynęło stanowisko Wójta Gminy Białe 

Błota w powyższej sprawie. Prosiła, aby wójt to stanowisko przedstawił radnym. (nagranie od 

00:03:57 do 00:05:02). 



4 

 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz odczytał  informację w zakresie danych 

osobowych, jak również odczytał treść pisma, które otrzymał od Zastępcy Wójta Pawła Zuehlke 

z którego wynika, że przebudowa drogi powiatowej 1926C Nakło- Gorzeń- Bydgoszcz od mostu 

nad Kanałem Górnonoteckim do zjazdu z drogi ekspresowej S5 w Lisim Ogonie na odcinku, za 

który odpowiedzialna jest Gmina Białe Błota nie wymaga przeprowadzenia konsultacji 

społecznych. Zatem Wójt Gminy Białe Błota nie ma podstaw prawnych, aby takie konsultacje 

społeczne zgodnie z uchwałą Rady Gminy przeprowadzić. (nagranie od 00:05:00 do 00:07:22). 

Wójt Gminy Dariusz Fundator przekazał, że przedstawione stanowisko stanowi rozszerzenie 

kwestii, poprosił zastępcę Wójta Pawła Zuehlke o odczytanie stanowiska (nagranie od 00:07:26 

do 00:07:46). 

Zastępca Wójta Paweł Zuehlke odczytał stanowisko Wójta Gminy Białe Błota z dnia 

08.08.2023r.  w sprawie uznania wniosku nr BRG.1510.20.2023 za zasadny podczas posiedzenia 

Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w dniu 25.07.2023r. w sprawie zarządzenia przez Radę 

Gminy Białe Błota konsultacji społecznych ograniczonych terytorialnie do sołectw: Łochowo, 

Łochowice, Lisi Ogon, a także w zakresie przedmiotowym do planowanej przebudowy odcinka 

drogi powiatowej od mostu nad wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu 

z drogi ekspresowej S5/S10 w Lisim Ogonie. (nagranie od 00:07:46 do 00:19:46). 

Radny Krzysztof Kocikowski przekazał, że na zebraniu w Łochowie w dniu 17.05.2023r. zostały 

przedstawione poprawki mieszkańców, natomiast mieszkańcom nie udzielono żadnej odpowiedzi 

czy poprawki zostały ujęte w projekcie, również sam projekt nie został przedstawiony. Pytał, czy 

poprawki zostały ujęte i dlaczego mieszkańcy nie uzyskali żadnej odpowiedzi. (nagranie od 

00:20:07 do 00:21:03). 

Wójt Gminy Białe Błota Dariusz Fundator odpowiedział, że w spotkaniu w Lisim Ogonie 

uczestniczyła pani projektant, która przedstawiła część odcinka drogi pomiędzy ul. Wyczynową, 

a ul. Wiejską oraz zaprezentowała projekt obejmujący budowę ronda oraz wzmocnienie jak 

również poszerzenie pasa drogowego do zjazdu do trasy S5. Zostały przedstawione wszystkie 

założenia projektu, jak również zostały przyjęte wnioski mieszkańców. Wnioski zostały 

uwzględnione w projektach, zmiany zostały naniesione na projekt. Podczas spotkania została 

przedstawiona informacja, że na jeden z projektowanych odcinków została wydana decyzja 

ZRID, natomiast na drugą część odcinka wniosek na wydanie ZRID zostanie złożony w 

Starostwie Powiatowym. (nagranie od 00:21:13 do 00:22:59). 

Radny Łukasz Wyszomirski stwierdził, że Powiat postawił „tamę” i gmina musiała przejąć 

fragment drogi od zjazdu z drogi S do nieistniejącego jeszcze ronda na skrzyżowaniu z ul. 

Wiejską. Dysponent drogi stwierdził, że nie chce finansować drogi którą w znaczący sposób 

będzie poruszał się ruch z hal. Rada Gminy podjęła uchwałę, aby przejść fragment drogi. 

Konsultacje społeczne na temat odcinka drogi, który nie należy do gminy  odbyły się w szkole 

(nagranie od 00:23:08 do 00:25:52). 
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Radna Magdalena Sznajder odniosła się do wypowiedzi radnego Krzysztofa Kocikowskiego 

cytując treść zapisu uzasadnienia projektu uchwały wskazującego,  że konsultacje społeczne 

powinny zostać przeprowadzone wspólnym zebraniem wiejskim trzech sołectw na którym 

mieszkańcom zostanie przedstawiony plan budowy wspomnianego odcinka z naniesionymi 

zgłoszonymi poprawkami  przez mieszkańców na zebraniu w dniu 17 maja. Mówiła, że w dniu 

17 maja odbyło się spotkanie na którym zostały spisane wszystkie zgłoszone przez mieszkańców 

sprawy które dotyczyły ewentualnych poprawek. Po zebraniu nikt nie spotkał się z mieszkańcami 

i nie przedstawił im poprawionych planów z naniesionymi poprawkami. W związku z tym 

mieszkańcy wystąpili o przeprowadzenie konsultacji. (nagranie od 00:25:58 do 00:27:57). 

Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że prace związane z korektą koncepcji, która 

została wyłożona podczas tego spotkania nie zostały jeszcze zakończone. Firma projektowa i 

Starostwo Powiatowe nie ma jeszcze wprowadzonych zmian. (nagranie od 00:28:00 do 

00:28:33). 

Radna Magdalena Sznajder stwierdziła, że należało się spotkać z mieszkańcami w celu 

przedstawienia tematu. (nagranie od 00:28:36 do 00:28:48). 

Wójt Gminy Dariusz Fundator stwierdził, że jeżeli będzie gotowy dokument wówczas może on 

być wyłożony i przedstawiony mieszkańcom i wówczas dojdzie do takiego spotkania. (nagranie 

od 00:28:48 do 00:29:14).  

Radna Magdalena Sznajder uważa, że jest sens spotkania z mieszkańcami. Mieszkańcy mają 

prawo wiedzieć jak będzie wyglądała przebudowa. (nagranie od 00:29:14 do 00:30:30).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że nikt nie odbiera mieszkańcom prawa do wiedzy i do 

informacji. Zasadą jest, że przedstawia się konkrety. W przypadku gdy nie ma konkretów to nie 

ma o czym rozmawiać. Firma projektowa rozważa dwie alternatywy dot. zmian układu 

komunikacyjnego na wysokości Kościoła. Obecnie trwają prace, aby zaproponować inny układ 

drogowy, ale tego rozwiązania jeszcze projektanci nie przygotowali, należy poczekać na 

zakończenie ich prac i wówczas zaprezentować to mieszkańcom jako dokument nad którym 

będzie można porozmawiać. (nagranie od 00:30:34 do 00:31:44).  

Radna Magdalena Sznajder przekazała, że mowa jest o pierwszym odcinku i tam plany są 

zakończone więc tam już powinno być wiadome jakie poprawki zostały naniesione. (nagranie od 

00:31:47 do 00:31:58).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator stwierdził, że projekty są gotowe i można było się zapoznać z 

projektem podczas spotkania w Łochowicach jak i w Łochowie. (nagranie od 00:31:58 do 

00:32:47).  
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Radny Bronisław Balcerowski przekazał, że uczestniczył w spotkaniu w Lisim Ogonie, jak i w 

Łochowie. Omawiane są dwa odcinki, zarządcą drogi jednego odcinka po podpisaniu 

porozumienia jest gmina to jest odcinek do skrzyżowania z ul. Hubertusa i ul. Wyczynową. Na 

tym odcinku sugerowano, aby powstało rondo. Na zebraniu w Łochowie, projektanci zapisywali 

wszystkie uwagi i te uwagi miały być naniesione.  Radny wyraził swoje wątpliwości co do 

wytyczenia ulicy Cedrowej jako ulicy jednokierunkowej w kierunku do ul. Dębowej wskazując, 

że wyjazd byłby bardzo utrudniony o czym projektanci zostali  poinformowani. Mówił o odcinku 

od drogi S do mostu pytał, czy tam powstanie rondo czy skrzyżowanie. (nagranie od 00:33:04 do 

00:36:51).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator przekazał informację od projektanta drogi podczas spotkania w 

Lisim Ogonie. Projektowanie ronda na wzniesieniu nie jest praktykowane, ponieważ poprzez 

najazd na most rondo musiałoby być wybudowane na wzniesieniu drogi, natomiast przesunięcie 

skrzyżowania w kierunku ul. Wyczynowej zmieniłoby układ działek co związane byłoby z 

procesem projektowania i ich wykupu. Projektantka drogi przyjęła rozwiązanie, aby zainstalować 

oświetlenie inteligentne stąd na etapie wykonawczym zostanie wybudowany ciąg kanałów 

technicznych, które pozwolą, aby na tym skrzyżowaniu wybudować sygnalizację świetlną w 

układzie inteligentnego sterowania i w tym przypadku lewoskręt pozwoli zjechać z drogi 

powiatowej jadąc w kierunku Łochowa w lewo w ul. Wyczynową. (nagranie od 00:36:51 do 

00:38:43).  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przekazał, że wspólnie z radnym Bronisławem 

Balcerowskim oraz sołtysem sołectwa Łochowo odbył wizytę w Starostwie Powiatowym w celu 

zgłoszenia uwag. (nagranie od 00:38:45 do 00:39:16).  

Radna Magdalena Sznajder mówiła że na spotkaniu w dniu 17.05.2023r. zostały wniesione uwagi 

do projektu, ale mieszkańcy nie wiedzą czy uwagi zostały uwzględnione, stwierdziła, że  projekt 

też można zmienić. (nagranie od 00:39:16 do 00:39:54).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że jest zawarta umowa i porozumienie ze Starostwem 

Powiatowym, przytoczył punkty na które została wyrażona zgoda. Jeżeli nastąpi odstąpienie od 

zakresu na który wydano zgodę zostaną złamane postanowienia umowy. (nagranie od 00:39:54 

do 00:41:18).  

Radna Magdalena Sznajder mówiła, że taka informacja mogła już zostać przekazana 

mieszkańcom na spotkaniu że projektu nie można zmieniać i nie byłoby wniosku o 

przeprowadzenie konsultacji społecznych, bo już byłoby wiadome że na tym etapie mieszkańcy 

nie mogą nic wnieść.  (nagranie od 00:41:19 do 00:41:54).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator stwierdził, że projektantka drogi powiedziała, że na ten odcinek 

drogi zaprojektowanej od ul. Wyczynowej do ul. Wiejskiej jest wydana decyzja ZRID, która 

pozwala na realizację inwestycji. Nie było mowy, że to jest koncepcja. Projekt można zmienić ale 
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związane jest to od odstąpienia od decyzji ZRID i na nowo przystąpieniem do procesu 

projektowania, a to okres kolejnych dwóch lat. (nagranie od 00:41:54 do 00:42:28).  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek przekazała, że uczestniczyła w zebraniach na 

których była mowa, że można dokonać zmiany. Mówiła, że należałoby wybudować rondo, bo 

mieszkańcy obawiają się że sygnalizacja świetlna spowoduje zakorkowanie miejscowości. Było 

mówione że jest to w fazie projektu i można nanosić uwagi które będą uwzględnione. Pytała, czy 

konsultacje o które wnosi Stowarzyszenie Inicjatyw Lokalnych Parasolka oznaczają, że ta droga 

nie zostanie zbudowana i Powiat wycofa się z jej budowy. Czy jest takie zagrożenie.  

(nagranie od 00:42:37 do 00:43:50).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator stwierdził, że nie zna przedmiotu konsultacji. W porozumieniu 

zostały zawarte konkretne zadania pod które zostały podjęte działania mające skuteczne 

doprowadzenie do ich wykonania.  Należy określić czego mają dotyczyć konsultacje społeczne. 

Zadania, które zostały określone w porozumieniu zostały podjęte i  zostały wykonane. (nagranie 

od 00:43:51 do 00:45:00).  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek mówiła, że jest nacisk mieszkańców, aby te 

konsultacje się odbyły, a jest opór ze strony zarządzającej. (nagranie od 00:45:01 do 00:45:36).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator stwierdził, że to nie jest opór. Organ wykonawczy realizuje 

uchwałę. Zostały zwarte porozumienia ze Starostwem Powiatowym, z firmą Panattoni i z firmą 

EMSTAR. Partnerzy dokonali prac związanych z  podziałem terenu, wykupem gruntów, 

zapłaceniem odszkodowań. Aby dokonać zmian dot. rozwiązań technicznych  przebiegu drogi to 

jest już za późno, ponieważ prace zostały już zrealizowane, środki zostały wydatkowane, 

inwestorzy ponieśli koszty. Inwestorzy którzy nie będą mogli wykonać swojego zadania będą 

rościć od gminy rekompensaty za utracone korzyści. (nagranie od 00:45:36 do 00:47:18).  

Wiceprzewodnicząca Rady Gminy Anna Banaszek stwierdziła, że konsultacje nie wpłyną na 

decyzje ani na plany budowy drogi. (nagranie od 00:47:20 do 00:47:32).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator odpowiedział, że według przygotowanej dokumentacji spółki 

które mają podpisane z gminą porozumienia będą realizowały prace. (nagranie od 00:47:32 do 

00:47:43).  

Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut mówił, że również uczestniczył w spotkaniu w 

Łochowie i zauważył, że mieszkańcy obawiają się rozwiązań, które pierwotnie zostały 

przekazane w założeniach do projektu. Uważa, że wypowiedź mieszkańców powinna być 

mocniej zaakcentowana. Temat jest drażliwy z tego względu, że są pewne interesy mieszkańców 

zaburzone. Mieszkańcy boją się o zwiększony ruch, duże korki które mogą powstawać. (nagranie  

00:47:53 do 00:51:53).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że w uzasadnieniu do projektu uchwały nie ma mowy o 

dodatkowych kwestiach tylko o wykonaniu wskazanego odcinka. Opracowanie które zostało 

przedstawione jest skutkiem literalnego przeczytania projektu uchwały i uzasadnienia. Nie 

zgadza się z zawartym stanowiskiem komisji, stąd szeroka wypowiedź. Jeżeli zostanie podjęta 

uchwała, która w  sposób skuteczny doprowadzi do tego, że trzeba będzie zerwać podjęte 

porozumienia to gmina będzie narażona na koszty.  (nagranie  00:51:55 do 00:53:30).  
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Wiceprzewodniczący Rady Gminy Henryk Sykut stwierdził, że konsultacje społeczne nie są 

obowiązujące. Można to przyjąć jako opinię. (nagranie  00:53:30 do 00:53:55).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator odniósł się do protokołów z zebrań wiejskich w Lisim Ogonie 

gdzie  na każdym ze spotkań kwestie związane z projektowaniem były podnoszone oraz uwagi 

od mieszkańców w zakresie projektowanych zmian  uwzględniane przez projektanta. (nagranie  

00:53:56 do 00:55:30).  

Radny Krzysztof Kocikowski stwierdził, że obecnie przeprowadzenie konsultacji miałoby na celu 

możliwość wypowiedzenia się w temacie przez mieszkańców. Na zebraniu w dniu 17.05 zostały 

przedstawione propozycje i część z nich została ujęta w zmianach które zostały naniesione przez 

projektant. Wyraził zdziwienie, że mieszkańcy nie zostali o tym poinformowani.  (nagranie  

00:55:36 do 01:01:35).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że spotkanie informacyjne na którym mieszkańcy mogli 

się zapoznać z gotowym projektem odbyło się w Lisim Ogonie. Stwierdził, że przed 

rozpoczęciem inwestycji można przeprowadzić spotkanie informacyjne. Natomiast 

przeprowadzenie konsultacji społecznych które miałyby na celu podjęcie decyzji o wykonaniu 

wskazanego odcinka są niezasadne. (nagranie  01:01:39 do 01:03:03).  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz przekazał, że jest chaos jeżeli chodzi o informacje 

dotyczącą dwóch odcinków. Proponował zorganizowanie spotkania z mieszkańcami. Wspomniał, 

że wcześniej nie zostało zaprojektowane oświetlenie na drodze powiatowej, nie została 

zaprojektowana zatoczka w Łochowicach, proponowano przesunięcie wybudowanej zatoki 

autobusowej. Przedstawiony projekt uchwały jest odpowiedzią na wniosek który został złożony, 

wójt powinien przeprowadzić spotkanie informacyjne które zatrzymałoby proces powstania 

projektu uchwały. (nagranie  01:03:05 do 01:05:58).  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że odcinek od Kanału Górnonoteckiego do granicy 

Powiatu do Łochowic jest objęty odrębnym projektem, który realizuje Zarząd Dróg 

Powiatowych. Jedynie Zarząd Dróg Powiatowych mógłby przeprowadzić konsultacje. Przekazał, 

że wydał zarządzenie, które dotyczy przygotowania przez Zarząd Dróg Powiatowych raportu 

oceny oddziaływania na środowisko. W ramach oddziaływania tej inwestycji na środowisko jest 

udział społeczny dot. projektowanego przedsięwzięcia. W  decyzji środowiskowej udział 

społeczny będzie realizowany przez gminę. W zakresie opracowywanej decyzji środowiskowej 

mieszkańcy gminy będą mieli możliwość  udziału w realizacji zadania. Odnośnie konsultacji 

społecznych dot. samej drogi będącej w zarządzie Powiatu to Powiat jest zobowiązany bądź też 

nie do przeprowadzania konsultacji społecznych. (nagranie  01:06:37 do 01:08:05).  

Radny Łukasz Wyszomirski prosił aby nie mieszać dwóch odcinków drogi. Wójt mówi, że będą 

konsultacje w sprawie drogi powiatowej przeprowadzone przez Powiat. Sesja jest na temat 

zasadności wniosku Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych Parasolka w sprawie przebudowy 

odcinka drogi powiatowej od mostu nad wodami Kanału Noteckiego do zjazdu z drogi 

ekspresowej, przy tym fragmencie nic się nie dzieje, nie odbyły się żądne rozmowy. Na zebraniu 

w dniu 17 maja w Łochowie nie był omawiany ten fragment, było omówione odcinek od mostu 

do granicy Powiatu, jest to odcinek w gestii Powiatu, natomiast mieszkańcy pytali o odcinek od 

mostu do zjazdu który  jest w gestii gminy. Jest to inwestycja na zawsze i jeżeli nie zostaną 
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wysłuchane głosy to za kilka lat okaże się że ktoś powie, że można to było zrobić inaczej. 

(nagranie  01:09:05 do 01:13:56).  

Obrady sesji opuścił radny Krzysztof Michalak.  

Wójt Gminy Dariusz Fundator mówił, że spotkanie w Lisim Ogonie miało charakter spotkania z 

mieszkańcami i wysłuchania ich wniosków, co do części drogi która nie posiadała ZRID. Jest 

konkretny zakres działań co do których gmina zobowiązała się realizacji i urząd w tym zakresie 

działał. (nagranie  01:13:59 do 01:16:12).  

Radna Magdalena Sznajder stwierdziła, że mieszkańcy zostali pozbawiani możliwości 

uczestniczenia w projektowaniu. Podtrzymuje przedstawiony przez Komisję Skarg, Wniosków i 

Petycji projekt uchwały. (nagranie  01:16:42 do 01:18:21).  

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Grzywacz poddał pod głosowanie przedstawiony projekt 

uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

w sprawie rozpatrzenia wniosku Nr BRG.1510.20.2023 Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych 

PARASOLKA w sprawie zarządzenia przez Radę Gminy Białe Błota konsultacji społecznych 

ograniczonych terytorialnie do sołectw: Łochowo, Łochowice, Lisi Ogon, a także w zakresie 

przedmiotowym do planowanej przebudowy odcinka drogi powiatowej od mostu nad wodami 

Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10 w Lisim 

Ogonie. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 11, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 4 

 

Wyniki imienne: 

ZA (11) 

Bronisław Balcerowski, Anna Banaszek, Kamilla Grzelak, Jacek Grzywacz, Krzysztof 

Kocikowski, Piotr Mądrzyński, Ilona Nowakowska, Henryk Sykut, Magdalena Sznajder, 

Katarzyna Tomicka, Łukasz Wyszomirski 

 

PRZECIW (6) 

Karolina Lachowicz, Aleksandra Lubońska, Zbigniew Moroz, Sławomir Ossowski, Sławomir 

Ruge, Maria Wolsztyńska 

 

NIEOBECNI (4) 

Magdalena Burdanowska, Jacek Krzyżanowski, Krzysztof Michalak, Leszek Niewiarowski 

 

Rada Gminy Białe Błota podjęła uchwałę Nr RGK.0007.91.2023 rozpatrzenia wniosku Nr 

BRG.1510.20.2023 Stowarzyszenia Inicjatyw Lokalnych PARASOLKA w sprawie 

zarządzenia przez Radę Gminy Białe Błota konsultacji społecznych ograniczonych 
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terytorialnie do sołectw: Łochowo, Łochowice, Lisi Ogon, a także w zakresie 

przedmiotowym do planowanej przebudowy odcinka drogi powiatowej od mostu nad 

wodami Kanału Noteckiego w miejscowości Lisi Ogon do zjazdu z drogi ekspresowej S5/S10 

w Lisim Ogonie 

 

Ad. 5. Zakończenie obrad LXXIX Sesji VIII Kadencji. 

 

Przewodniczący Rady Gminy Białe Błota Jacek Grzywacz zakończył obrady LXXIX Sesji Rady 

Gminy. 

 

 

 

 

Przewodniczący 

                                                                                                     Rady Gminy Białe Błota 

 

/-/Jacek Grzywacz 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Nagranie z sesji dostępne jest pod adresem:  

https://bialeblota.esesja.pl/transmisja/40127/sesja-rady-w-dniu-8-sierpnia-2023.htm 

 

Zgodnie z § 39 ust 2 i 5 Statutu Gminy Białe Błota uwagi do protokołu można wnosić do dnia  

29.08.2023 r. Uwagi można wnosić w formie pisemnej do Przewodniczącego Rady Gminy.  

 

 

 


